
No. Title

新化学物质管理法规   New Chemicals Management Regulations

1
国家环境保护总局令（第17号）：《新化学物质环境管理办法》
Provision on the Environmental Administration of New Chemical Substances (Issued by SEPA，Order，No.17)

2
国家环境保护总局文件环函[2003]263号：关于公布已在中国境内生产或者进口的化学物质名单的公告
Announcement of Inventory of Existing Chemical Substances Manufactured or Imported in China (Issued by SEPA,
HuanHan No. 263, 2003)

3
国家环境保护总局办公厅文件环办[2003]84号：关于印发新化学物质申报表等有关格式的通知
Notice of publishing New Chemical Substance Notification Forms, etc. (Issued by Administrative Office of SEPA,
Huanban No. 84, 2003)

4
国家环境保护总局文件环发[2004]66号：关于发布《化学品测试导则》等三项环境保护行业标准的公告
Announcement of publishing Three industrial standards including “The Guidelines for Testing of Chemicals”
(Issued by SEPA, Huanfa No. 66, 2004)

5
国家环境保护总局文件环函[2004]297号：关于成立第一届新化学物质评审专家委员会并聘任专家的通知
Notice of establishing 1st Experts Committee on the Environmental Management of New Chemical Substances and
experts engagements (Issued by SEPA, Huanhan No. 297, 2004)

6

国家环境保护总局办公厅文件环办[2007]12号：关于《新化学物质环境管理办法》生效前已在国内生产使用的化学物质列入《已在中
国境内生产或者进口的化学物质名单》程序的通知
Notice of procedure of adding existing substances that existed before the Provision on the Environmental
Administration of New Chemical Substances issue to the Inventory of Existing Chemical Substances Manufactured or
Imported in China (Issued by Administrative Office of SEPA, Huanban No.12, 2007)

7
新化学物质申报指南（第一版）
Guidance for new chemical substance notification (first version)

8
化学品测试导则(HJ/T 153-2004)
The guidelines for the testing of chemicals(HJ/T 153-2004)

9
新化学物质危害评估导则(HJ/T 154-2004)
The guidelines for the hazard evaluation of new chemical substances(HJ/T 154-2004)

10
化学品测试合格实验室导则(HJ/T 155-2004)
The guidelines of chemical testing good laboratory practices(HJ/T 155-2004)

有毒化学品管理法规   Existing Chemicals Management Regulations

1
化学品首次进口及有毒化学品进出口环境管理规定环管[1994]140号
Regulation of Environmental Management on the First Import of Chemicals and the Import and Export of Toxic
Chemicals

2
国务院关于取消第一批行政审批项目的决定国发[2002]24号
Decision on The Cancellation of Administrative Projects of Examination and Approval by the State Council, First
Catalogue

3
化学品登记中心即日起停止受理化学品首次进口环境管理登记申请
CRC will not accept applications for the Environmental Management Registration on the First Import of Chemicals

4
国家环境保护总局2005年第42号公告《对＜有毒化学品进出口环境管理登记申请表＞的格式和内容进行调整的公告》
Circular No. 42 2005, by SEPA

5
国家环境保护总局海关总署2005年第46号公告《关于有毒化学品进出口审批工作与海关电子口岸联网运行的公告》
Circular No. 46 2005, by SEPA and General Administration of Customs of P.R.C.

6
国家环境保护总局海关总署公告2005第65号《中国严格限制进出口的有毒化学品目录》
List of Toxic Chemicals Severely Restricted on the Import and Export in China. ,Circular No. 65 2005, by SEPA and
General Administration of Customs of P.R.C.

7

中华人民共和国商务部、海关总署、国家环境保护总局2005年第116号公告（公布《禁止进口货物目录》（第六批）和《禁止出口货物
目录》（第三批））
To announce "the list of goods to be banned to import into China, the 6th batch" and "list of goods to be banned
to export from China, the 3rd batch",Circular No. 116 2005,by Ministry of Commerce of P.R.C., General
Administration of Customs of P.R.C., and SEPA.

8
国家环境保护总局2006年第55号公告《关于在有毒化学品进出口环境管理登记过程的违规行为的公告》
Circular No. 55 2006, by SEPA

9
国家环境保护总局海关总署2006年第80号公告《关于修订中国严格限制进出口有毒化学品目录的公告》
Amendment List of Toxic Chemicals Severely Restricted on Import and Export in China,Circular No. 80 2006, by SEPA
and General Administration of Customs of P.R.C.

10
有毒化学品进出口环境管理登记指南
Directions for the Registrations of Environmental Management on Import and Export of Toxic Chemicals

中国化学品管理相关法规
Chemical Management Regulations in China


